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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi OVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez

„Magyarország Európa elhízott bajnoka”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Országos Táplálkozás és Tápláltsági Állapot Vizsgálat 2014-es eredményei alapján
hazánkban a felnőtt nők 60 százaléka, a férfiak 65 százaléka túlsúlyos vagy elhízott . Ha
kimegyünk a strandra, ennek valóságáról könnyen meggyőződhetünk .
Az Egészségügyi Világszervezet 2016-os eredményei alapján a magyar, felnőtt lakosság
körében feltűnően nagy az elhízás mértéke . A világon a negyedik, az európai államok közül
pedig - megdöbbentő módon - az első helyen állunk. Már a gyermekek körében is egyre
aggasztóbb a helyzet . Európa-bajnoknak lenni, ha sportról beszélünk, felemelő érzés. Ebben a
kategóriában azonban sokkoló, lesújtó .

Persze, mondhatnánk, hogy mindenki érezze jól magát a saját bőrében, azonban a
kövérség - véleményem szerint - nem pusztán esztétikai kérdés és nem kizárólag magánügy .
A túlzott zsírraktározás ugyanis összefüggésben áll számos betegség kialakulásával, így a
szív- és érrendszeri betegségekkel is, ami hazánkban a halálozások több mint feléért felel . Az
elzsírosodás csökkenti a várható élettartamot, és ez a tény egy demográfiai gondokkal küzd ő
országban figyelemre méltó . Kialakulásának megel őzésével kevesebbet kellene költeni a vel e
összefüggésbe hozható betegségek kezelésére .
A kormányzati er őfeszítések, mint például az iskolai mindennapos testnevelés bevezetése, az
utánpótlás-nevelés kiemelt támogatása, valamint az egészségtelen élelmiszerek
különadóztatása, fontos, de láthatóan nem elégséges lépések .



Tisztelt Miniszter Úr !

Miért nem tettek további - a fizikai aktvitást fokozó, a szabadid ő sportokat népszerűsítő és az
egészséges, egyben mértéktartó táplálkozási kultúra elterjedését el ősegítő - intézkedéseket e
súlyos probléma enyhítése, az emberek ideális testsúlyának megőrzése, és ezáltal az
egészségük megóvása érdekében ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2018 . június 15 .

Tisztelettel :

dr. Ste' etz Ádám
Jobbik
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